
خ یکی برای همهاردوگاه سر

باید از حضور کوتاه باقری درس گرفت

با توجه به اصـــرار کریم باقری مبنی 
بر پایـــان کار خـــود در پرســـپولیس 
به عنـــوان ســـرمربی موقـــت و آغاز 
بـــرای  باشـــگاه  جســـت و جوهای 
مذاکـــره بـــا ســـرمربیان خارجی در 
دســـترس، بایـــد گفـــت کـــه دوران 
کوتـــاه ســـرمربیگری کریـــم باقری 
پیـــروزی  از  پـــس  در پرســـپولیس 

مقابـــل خیبر و دیـــدار برابـــر هوادار 
بـــه پایـــان رســـیده و ایـــن اســـطوره 
باشـــگاه، از ایـــن پـــس در شـــکل و 
پســـت دیگری بـــه کار خـــود در تیم 
ادامه خواهـــد داد. می تـــوان مدت 
زمـــان کوتـــاه باقـــری را بـــا نتایـــج و 
عملکرد پرســـپولیس درون زمین و 
تصمیمات فنی او ســـنجید و ارزیابی 
کرد؛ درســـت مثل تمام مربیانی که 
روی نیمکت پرسپولیس نشستند و 
مورد ارزیابی رســـانه ها قـــرار گرفتند 
امـــا در خصـــوص دوران کوتاه کریم 

باقری، بایـــد مســـائل متفاوتی را در 
نظـــر گرفت.

کریـــم باقـــری از لحاظ شـــخصیتی 
یـــت  ا هد ن  ا ور د ر  د ی  ر رفتـــا و 
پرســـپولیس چهره ای از خود نشان 
داد که ایـــن روزها کمتـــر در فوتبال 
ایـــران مشـــابه آن را می بینیـــم. در 
روزهایـــی کـــه مـــا مـــدام از تلاش و 
تقلای مربیـــان و مدیـــران مختلف 
برای رســـیدن به صندلی های بزرگ 
می شـــنویم، کریـــم باقری بـــا آگاهی 
کامـــل بـــر توانایی هـــا و نقـــش خود 

در تیـــم و ســـابقه خـــود بـــه عنوان 
دستیار، از روز اول روی این موضوع 
تأکید داشـــت کـــه پرســـپولیس، به 
یـــک ســـرمربی بـــزرگ و باتجربـــه 
بـــرای عبـــور از بحـــران نیـــاز دارد و 
حتـــی لحظـــه ای ایـــن احســـاس را 
در هـــواداران ایجـــاد نکرد کـــه او به 
نیمکـــت پرســـپولیس چشـــم دارد. 
شـــاید ایـــن بی اعتمـــادی نســـبت 
بـــه کیفیـــت کار و تجربـــه باقـــری 
بـــه عنـــوان ســـرمربی نیز ناشـــی از 
همین نوع رفتار حرفه ای و صادقانه 
باقـــری باشـــد، رفتاری کـــه از به رخ 
کشـــیدن توانایی هـــا و شـــوآف بـــه 
دور اســـت و همین باعث می شـــود 
حدوانـــدازه  در  را  باقـــری  مـــا  تـــا 
هدایت پرســـپولیس نبینیـــم. البته 

کـــه داشـــتن خصوصیـــات اخلاقی 
مناســـب و مدیریت درست رختکن 
تنهـــا بـــرای هدایـــت باشـــگاهی بـــا 
حواشـــی پرســـپولیس کافی نیست 
و نیمکـــت تیـــم بـــه یـــک وزن فنی 
بـــالا نیاز دارد که شـــاید کریم باقری 
آن را دارا نباشـــد امـــا مســـأله اصلی، 
نـــه توانایی یا عـــدم توانایـــی باقری 
کـــه رفتـــار او در قبـــال هـــواداران و 
مجموعه باشگاه پرسپولیس است.

باقـــری بـــه عنـــوان یـــک عضـــو از 
یـــک  و  لیس  ســـپو پر عـــه  مجمو
هوادار باشـــگاه مســـئولیت خود در 
قبـــال باشـــگاهی باســـابقه و بزرگی 
خوبـــی  بـــه  را  پرســـپولیس  مثـــل 
بـــه  او  حضـــور  دوران  و  می دانـــد 
عنـــوان ســـرمربی موقـــت در تیم، 

بـــه خوبـــی نشـــان دهنده چرایـــی 
دوری او از حواشـــی بـــه عنوان یک 
ســـتاره فوتبال ایـــران در دوران بازی 
اســـت. شـــاید بســـیاری از هواداران 
پرســـپولیس، آرزوی حضـــور باقری 
به عنوان ســـرمربی دائمی در تیم را 
داشته باشـــند اما کریم تا این لحظه 
با اســـتفاده از هوش خـــود، می داند 
که باید چه جایگاهی را برای باشگاه 
و خـــودش در آینده در نظـــر بگیرد. 
جـــدا از اینکـــه باقری گزینـــه خوبی 
برای هدایت پرســـپولیس هست یا 
خیر، رفتـــار او می تواند درس بزرگی 
برای ســـایر پیشکســـوتان باشـــگاه و 
فوتبال ایران باشـــد کـــه در روزهای 
حســـاس و سرنوشت ساز، رفتارهای 

ســـنجیده را در پیـــش بگیرند.

آنگولایی-پرتغالـــی  مهاجـــم  ژوائـــو  لـــوکاس 
پرســـپولیس بـــازی بـــا خیبـــر را بـــه خاطـــر 
ســـرماخوردگی از دســـت داد و به همین دلیل 
در فهرســـت بازی بـــا هوادار هم قـــرار نگرفت 
تـــا با خیال راحت به تعطیلات رفته و از کشـــور 
خارج شود. باشـــگاه پرسپولیس روز سه شنبه 
اعـــلام کـــرد مرخصـــی لـــوکاس بـــا هماهنگی 
کادرفنی و باشـــگاه بوده که البته چیز عجیبی 
هم نیســـت اما حالا صحبت بر ســـر این است 
که شـــاید این مهاجم دیگر به تهـــران برنگردد 

و از جمع ســـرخ ها جدا شـــود.
البتـــه در باشـــگاه پرســـپولیس هیچ کس این 

شـــایعه را تأیید نمی کند اما این احتمال وجود 
دارد که باشـــگاه دیگر ژوائـــو را نخواهد چرا که 
هم بحثش مطرح اســـت هـــم اینکـــه واقعاً از 
ایـــن مهاجم چیزی ندیدیم کـــه کادر فنی را به 

حفظ این مهاجـــم ترغیب کند.
رضا درویش در نشســـت خبری روز سه شـــنبه 
در برابـــر ایـــن ســـؤال تـــوپ را به زمیـــن کریم 
باقری انداخت اما بعد از تفویض سرمربیگری 
از ســـمت او احتمـــالاً باشـــگاه دربـــاره لوکاس 
تصمیـــم خواهـــد گرفـــت و زمینـــه بـــرای کنار 

گذاشـــتن ایـــن مهاجم فراهم اســـت.
لـــوکاس ژوائو خیلی دیـــر به تیم پرســـپولیس 

اضافـــه شـــد اما کـــم هم بـــازی نکـــرد. لوکاس 
در 7بـــازی لیـــگ برتری، 6بازی لیـــگ نخبگان 
آســـیا و یک بازی جام حذفـــی در مجموع یک 
گل به تیم دســـته دومی مس سونگون در جام 
حذفـــی زد و در همان بازی هـــم پاس گل داد. 
لـــوکاس در بازی با مس رفســـنجان هم پنالتی 
گرفت و مقابل شـــمس آذر پاس گل داد اما در 
مجمـــوع مهاجـــم ناموفقی برای پرســـپولیس 
بـــود و بخصـــوص در لیگ نخبگان آســـیا کاری 

نبرد. از پیش 
لوکاس ســـه بار در لیگ نخبـــگان فیکس بود 
امـــا در لیگ برتر تنها در بازی مقابل اســـتقلال 

خوزســـتان در ترکیـــب اصلـــی قـــرار گرفت و 
البتـــه در بـــازی جـــام حذفی هم جـــزو نفرات 
اصلـــی بود امـــا حتی یـــک بازی نـــود دقیقه ای 

نیز انجـــام نداد.
لوکاس تـــا الان به اندازه بقیـــه بازیکنان حق و 
حقوقـــش را گرفته اما اگـــر بخواهد قراردادش 
را فســـخ کنـــد بایـــد توافقی جـــدا شـــود و این 
یعنـــی احتمالاً باشـــگاه بایـــد مبلـــغ دیگری را 
به او بپـــردازد. در عین حال بـــا توجه به اینکه 
ســـهمیه بازیکنـــان خارجـــی زیـــاد نشـــد و در 
حال حاضر پرســـپولیس هر 5 سهمیه بازیکن 
خارجی اش را پـــر می بیند باشـــگاه حتماً برای 

تقویـــت تیـــم در خط حملـــه حتماً به 
ایـــن مســـأله فکر خواهـــد کـــرد که با 
خارج کردن لوکاس از لیســـت دنبال 

یک مهاجـــم خارجی دیگـــر برود.
جدایـــی  بـــا  آنچـــه  حـــال  عیـــن  در 

احتمالی لـــوکاس ژوائو پررنـــگ خواهد 
شـــد و نبایـــد از نظـــر دور داشـــت اینکـــه 
یـــک مهاجـــم ناکارآمـــد خارجـــی دیگـــر به 
ســـیاهه خارجی هایـــی کـــه فقـــط آمدند و 
پولـــی گرفتنـــد و رفتنـــد امـــا از حیث فنی 

کمک حال پرســـپولیس نبودنـــد، اضافه 
شـــد. خواهد 

شایعه ای که فعلاً در باشگاه تأیید نمی شود

ژوائو رفت که شاید برنگردد!

تا اسم بچه ها را یاد بگیرد، نیم فصل تمام است

پروین: الان مربی خارجی نمی تواند 
به پرسپولیس کمک کند

 علـــی پرویـــن در آخرین مصاحبـــه اش با اشـــاره به 
نظرش برای سرنوشـــت نیمکت پرسپولیس گفت: 
نظر مـــن این اســـت که مربـــی خارجـــی الان کمک 
نمی کند. اما اگـــر خارجی می آورید کســـی را بیاورید 
 کـــه یـــک ســـر و گـــردن از مربیان مـــا بالاتر باشـــد. 

نه اینکه خیلی کمتر از آنها باشد.
او ادامـــه داد: پـــول خـــوب بدهیـــد تـــا کســـی بیاید 
چیـــزی یاد بچه هـــا بدهـــد، نه اینکـــه بچه هـــا به او 
یـــاد بدهنـــد. مـــن نظرم ایـــن اســـت که ایـــن همه 
مربـــی خوب داریـــم؛ آقای تارتـــار، ربیعـــی، الهامی، 
حســـینی، مربیـــان خـــوب مملکت هســـتند که کار 
می کنند. شـــما ذوب آهن را ببینید که پنجم اســـت. 
مـــن نمی گویم ایـــن نفـــرات را بیاورند امـــا می گویم 

مربـــی داریم.
پرویـــن درباره مربیان خارجی گفـــت: مربی خارجی 
تـــا بیاید اســـم بچه ها را یـــاد بگیرد، نیـــم فصل تمام 
اســـت آخر هم می دانید حرفش چیســـت؟ می گوید 
تیم را من نبســـتم که! مربی هم اگر مربی باشـــد در 

این شـــرایط قبول نمی کند بیاید!
 

اردوی کیش به جای قطر؟
باشـــگاه پرســـپولیس در زمان فـــروش عبدالکریم 
حســـن به الوکره قطر در کنـــار دریافت یک میلیون 
و ۳۰۰ هـــزار دلار، آپشـــن ویژه ای هـــم از طرف قطری 
گرفـــت کـــه برپایـــی اردوی آماده ســـازی در کمـــپ 
اســـپایر دوحه بـــا هزینه رفت و آمد برعهده باشـــگاه 
قطـــری بـــود، ولـــی سرخ پوشـــان فعـــلاً بـــه طـــور 
قطعی برنامه سفرشـــان را به این کشـــور مشـــخص 

نکرده انـــد.
باشـــگاه الوکره قطر طبـــق توافق با پرســـپولیس در 
صورت درخواســـت طـــرف ایرانی باید شـــرایط لازم 
برای هزینه ســـفر و ترانســـفر را پرداخت کند و عملاً 
اردوی نیم فصل سرخ پوشـــان ایران رایگان خواهد 
بود که اتفـــاق بی ســـابقه ای برای تیم هـــای داخلی 
محســـوب می شـــود ولـــی ظاهـــراً قرمزها هنـــوز به 
جمع بندی نهایی برای انجام اردو در کمپ اســـپایر 

نرســـیده اند و شـــاید به جزیره کیـــش بروند.
برخـــی از تیم هـــای ایرانـــی قصـــد دارنـــد اردوی نیم 
فصـــل خود را در کیـــش برپا کنند اما باشـــگاه هایی 
مثـــل فـــولاد خوزســـتان و حتـــی ملـــوان انزلـــی که 
شـــرایط مالی چندان فوق العاده ای ندارند هم قصد 
دارند بـــه امارات برونـــد تا آماده دور برگشـــت لیگ 
برتر شـــوند ولـــی از داخل تیم پرســـپولیس عده ای 
معتقدند که کیش محل مناســـب تری برای برپایی 

اردوی آماده ســـازی خواهـــد بود.

 آپشن 20درصدی اورونوف 
کاملاً در دسترس

خبرگزاری تســـنیم خبـــر داده مدت قـــرارداد جدید 
اورونـــوف بـــا پرســـپولیس دوســـاله و تا پایـــان فصل 
27-2۰26 خواهـــد بـــود و برخلاف برخی شـــایعات، 
هیـــچ بنـــد فســـخی در آن گنجانده نشـــده اســـت و 
ســـتاره ازبک ســـرخ ها در صورتی کـــه در طول مدت 
قـــرارداد خـــود هـــر پیشـــنهادی دیگری هم داشـــته 
باشـــد، بایـــد مذاکره از طریق باشـــگاه پرســـپولیس 
صـــورت بگیرد. درباره رقـــم قرارداد اورونـــوف نیز این 
خبرگزاری نوشـــته قـــرارداد ســـال اول او یک میلیون 
دلار به علاوه 2۰درصد آپشـــن و قرارداد ســـال دوم نیز 
یک میلیون و 2۰۰هـــزار دلار به علاوه 2۰درصد آپشـــن 
اســـت. نکته مهم دربـــاره قـــرارداد جدیـــد اورونوف 
اینکه آپشـــن های موجود در قرارداد اورونوف بســـیار 
در دســـترس تعییـــن شـــده تا آپشـــن 2۰درصـــدی با 
تکـــرار عملکرد خـــوب او به قراردادش اضافه شـــود. 
نکته دیگـــر مربوط بـــه درخواســـت مالـــی جداگانه 
ایجنت خارجـــی این بازیکـــن بود که ظاهراً باشـــگاه 
پرســـپولیس این موضـــوع را به خـــود بازیکن محول 
کرده و در قرارداد اورونوف با سرخپوشـــان اشـــاره ای 

به آن نشـــده است.
 

مذاکره با عارف ایمن تأیید نشد
در ماه هـــای اخیـــر، شـــایعاتی مبنی بر علاقه باشـــگاه 
پرســـپولیس به جذب عـــارف ایمن مطرح شـــده اما 
از ســـویی گفته می شـــود باشـــگاه پرســـپولیس هیچ 
مذاکـــره ای با ایـــن بازیکن نداشـــته و او در فهرســـت 
خریـــد این باشـــگاه قـــرار نـــدارد. به نظر می رســـد این 
شـــایعات بیشـــتر توســـط ایجنت ها در فضای مجازی 
منتشر شـــده است. باشـــگاه پرســـپولیس در صورت 
دریافـــت مجوز بـــرای جذب ســـهمیه ششـــم بازیکن 
خارجـــی، به دنبـــال یک مهاجـــم تمام کننـــده خواهد 
بود و تنها گزینه مدیران باشـــگاه در پست وینگر، علی 
قلی زاده اســـت بنابراین، احتمال پیوستن عارف ایمن 
به پرســـپولیس بسیار کم اســـت. عارف ایمن هناپی، 
بازیکـــن 22ســـاله مالزیایـــی، در پســـت وینگـــر برای 
باشـــگاه جوهور دارالتعظیـــم و تیم ملـــی مالزی بازی 
می کنـــد. او در ۴ مه 2۰۰2 در کوانتان متولد شـــده و با 
قـــد ۱٫7۱متر، به عنـــوان یکی از اســـتعدادهای نوظهور 
فوتبال آســـیا شـــناخته می شـــود. او با درخشـــش در 
لیگ نخبگان آســـیا به عنـــوان یکی از ســـتارگان آینده 

فوتبال آســـیا مـــورد توجه قرار گرفته اســـت.

 نعیم آبادی: پرسپولیس یک مهاجم 
و یک هافبک میانی می خواهد

 کریم نتیجه نگیرد هم 
سیبل نخواهد شد

انتظاری: کریم نماند باید سرمربی 
آشنا به فوتبال ایران بیاورند

در اوج انتقادها هم از علیپور 
و عیسی حمایت کردم

ســـعید نعیم آبادی که در دیدار منتخب98 با پیشکســـواتان 
ســـرخابی در تیم منتخب ســـرخابی بازی کـــرد در خصوص 
شرایط تیم پرســـپولیس با حضور کریم باقری و بقیه مسائل 

تاکتیکـــی و فنی این تیـــم با ما گفت و گویـــی انجام داد.

 در خصوص حضور کریم باقری به عنوان سرمربی 
تیم پرسپولیس چه نظری دارید؛ عنوانی که خود 

کریم دوست ندارد در آن سمت باقی بماند؟
کریـــم باقـــری محبوبیت زیـــادی دارد بـــه همین دلیل دوســـت 
نـــدارد که اگـــر احیاناً پرســـپولیس در چند بازی نتیجـــه نگیرد در 
مورد ایشـــان هم شـــعار حیاکن رهاکن ســـر بدهند. حضور کریم 
باقـــری و ادامـــه همکاری اش بســـتگی بـــه نظر خـــودش دارد اما 
مســـئولان باشـــگاه اگر می خواهنـــد مربی درجه چنـــدم خارجی 
ماننـــد گاریـــدو بیاورنـــد حتماً کریـــم را حفـــظ کنند و بـــا اضافه 
کردن یکی دو دســـتیار خارجی بـــه کادر فعلی بهتریـــن کارایی را 
از ایـــن کادر بگیـــرد اما اگر باقری نماند و باشـــگاه یک ســـرمربی 
بـــزرگ خارجی جـــذب کند و حتماً بـــا حضور کریم و دســـتیاران 
دیگـــرش می توان در پرســـپولیس به موفقیت فکـــر کرد هر چند 
مربـــی بـــزرگ هم به زمـــان نیاز دارد. بـــا وجود این مـــن به کریم 
توصیـــه می کنم حالا که شـــرایط خوبی مهیا شـــده و او هم اتمام 
حجت کرده قبول کنـــد چون اگر پرســـپولیس نتیجه هم نگیرد 
کریم ســـیبل نخواهد شـــد زیرا نـــگاه حرفه ای دارد و کســـی به او 

در صـــورت عـــدم نتیجه گیری خـــرده نخواهد گرفت.
  احساس می کنید پرسپولیس به چه بازیکنانی در 

نیم فصل نیاز دارد؟

پرســـپولیس حتماً بـــه یکی دو مهاجـــم جوان، ســـرحال و گلزن 
نیـــاز دارد. جدا از این به یک هافبک وســـط جوان کـــه بتواند در 
میانه زمین بهترین کارایی را داشـــته باشـــد احتیـــاج دارد که هم 
در وســـط زمیـــن خوب بجنگد و دوندگی داشـــته باشـــد و هم در 

امر بازیســـازی به تیـــم کمک کند.
 اگر وحید امیری و عالیشاه به ترکیب اضافه شوند 

چه تغییری در پرسپولیس ایجاد خواهد شد؟
حضور وحید و امید خیلی به ســـود پرســـپولیس خواهد بود. آنها 
هنر بازی کردن در پرســـپولیس را خیلی خوب بلند هســـتند و از 
بازیکنان قدیمی تیم محســـوب می شـــوند که با همه وجودشان 
بـــازی می کنند و بقیـــه بازیکنان را هم با توجه بـــه روحیه و تلاش 

زیادشـــان به دوندگی دعوت می کنند.
  فکر می کنید پرسپولیس می تواند در ادامه راه به 

صدر برسد؟
هنـــوز نیم فصـــل باقـــی مانـــده و خیلی مهم اســـت کـــه در بازی 
رودررو پرســـپولیس بتوانـــد ســـپاهان را شکســـت دهـــد. اگـــر 
پرســـپولیس با همه پتانســـیل خودش بازی کند حتماً می تواند 
بهترین شـــانس دفاع از عنوان قهرمانی را داشـــته باشـــد. البته 
امســـال جنگ قهرمانی لیگ ســـه ضلعی است اما شاید استقلال 
هـــم در نیم فصـــل دوم بتواند برای تیم های بزرگ و شـــانس های 

اول قهرمانی مشکل ســـاز شود.
 در خصوص باخت تان مقابل تیم98 و شش تایی 

شدن تان چه صحبتی دارید؟ در دو صحنه هم 
شما و مرتضی فنونی زاده با پر کردن آفساید 

موجب دریافت دو گل شدید.
تیـــم 98 بازیکنـــان جوانی داشـــت. بـــاور کنید آنها در تیم شـــان 
بازیکنان ۴۰ســـاله هم داشـــتند اما من و مرتضی ســـن مان 6۴ و 
66ســـال اســـت و فقط به خاطر جوانـــی تیم آنها بود کـــه بازی را 

باختیـــم در غیر این صـــورت بازیکنان ما بازنـــده نبودند.

ســـهراب انتظـــاری در ترکیـــب تیم ســـرخابی مقابـــل تیم 98 
یکـــی از بهترین ها بود و یکـــی از گل های تیمـــش را به زیبایی 
هرچـــه تمـــام وارد دروازه حریـــف کـــرد از ایـــن بـــازی نمادین، 
وضعیـــت مهاجمان پرســـپولیس و ســـرمربیگری کریم باقری 

می کند. صحبـــت 

 چرا مقابل تیم 98 شش تایی شدید؟
تیـــم 98 خیلـــی از تیم ما جوان تر بـــود و روی نیمکتش هم کلی 
بازیکـــن ذخیره داشـــت در حالی کـــه تیم ما مســـن تر از حریف 
بـــود و بازیکـــن هم به انـــدازه کافـــی نداشـــت. مثـــلاً در تیم ما 
بازیکنانـــی مانند فنونی زاده، درخشـــان، نعیم آبـــادی و عزیزیان 
حضور داشـــتند اما در تیم آنها بازیکنانی مانند حســـین کاظمی 
و مهـــدی امیرآبادی و کلـــی بازیکن جوان حاضـــر بودند که آنها 
هم بازیکن اســـتقلال و پرســـپولیس بودند و شاید بهتر این بود 
که آنها در تیم ســـرخابی بازی می کردند امـــا به هرحال مهدوی 

دو تیم را انتخـــاب کرده بود.
 بازی در استادیوم آزادی که مدت ها بود بازی در 

آن برگزار نشده بود چه حسی برای تو داشت؟
بـــازی در ورزشـــگاه آزادی برای هر دو تیم سراســـر خاطره بود که 
غیر از آن، پیشکســـوتان همدیگر را دیدند و با هم تجدید دیدار 
کردنـــد. مثلاً خود من ۱8-۱7 ســـال بـــود که در ورزشـــگاه آزادی 
بـــازی نکرده بـــودم و ســـال ها از آخریـــن بازی من در ورزشـــگاه 
آزادی گذشـــته بـــود به همیـــن دلیل بـــازی در ورزشـــگاه آزادی 

خیلی به دلم چســـبید.
 علی پروین بعد از باخت با نتیجه 6 بر 4 مقابل 

تیم 98 از بازیکنان تیم تان شاکی نبود؟
علی آقا بـــه مرتضی فنونی زاده گفت چـــرا بازیکن جوان نگرفتی 
کـــه آقامرتضی هـــم جـــواب داد، بازیکنان دو تیـــم را محمدرضا 

مهدوی انتخـــاب کرده بود.
 در خصوص گلزنی عیسی و علیپور که بعد از 

مدت ها کنار هم بازی کردند و موفق به گلزنی 
شدند چه صحبتی داری؟

مـــن در اوج انتقـــادات از عیســـی و علیپـــور هم معتقـــد بودم 
کـــه ایـــن دو جـــزو بهتریـــن مهاجمـــان ایـــران هســـتند چون 
واقعـــاً پتانســـیل فنـــی ایـــن دو مهاجـــم را خیلی بـــالا می دانم. 
مثـــلاً علیپور ســـابقه آقـــای گلی دارد و عیســـی هم ســـال ها در 
پرســـپولیس و بقیـــه تیم هایی که بـــوده گل هـــای خیلی خوب 
و زیـــادی زده. مـــن به کار آنها و توانایی شـــان ایمان داشـــتم اما 
بـــه هر حال در یک چالشـــی افتاده بودند و از ســـوی رســـانه ها 
و هـــواداران تحـــت فشـــار قـــرار داشـــتند امـــا در این شـــرایط 
پیشکســـوتان بایـــد از ایـــن دو مهاجم حمایت منطقی داشـــته 

باشـــند کـــه ما هـــم ایـــن کار را انجـــام می دادیم.
 در خصوص کریم باقری و اینکه راضی به قبول 

سرمربیگری نمی شود چه صحبتی دارید؟
کریـــم باقـــری واقعـــاً در فوتبـــال ایـــران یکـــی وتکرار ناشـــدنی 
اســـت. او در زمان بـــازی اش نمونـــه و با اخلاق بـــود و در زمان 
مربیگـــری هـــم بی نظیـــر بـــوده اســـت. بـــه نظـــرم او می تواند 
چالش ســـرمربیگری را هم با موفقیت پشـــت ســـر بگـــذارد و با 
اضافه شـــدن یک مربی تمرین دهنده و یک دستیار خارجی در 
کنار سیدجلال باشـــد و خودش بالای ســـر تیم مدیریت کند و 
کارها را پیش ببرد. من که دوســـت دارم خود آقاکریم سرمربی 
بمانـــد و به کارش ادامه دهد اما اگر ایشـــان بـــه هر دلیلی قبول 
نکردند باشـــگاه بایـــد دنبال مربی بگـــردد که به فوتبـــال ایران 

آشـــنا باشـــد تا بتواند در کارش موفق باشد.

سؤال و جواب
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۱۰ روز از جدایـــی خوان کارلوس گاریدو گذشـــت و 
امـــروز اولیـــن روز تعطیلات دوهفتـــه ای نیم فصل 
پرســـپولیس خواهـــد بـــود. بعـــد از ایـــن دو هفته 
پرســـپولیس ســـوپرجام را در پیـــش دارد و پس از 
آن وارد تونـــل وحشـــت بهمـــن ماه خواهد شـــد. 
ماهی که قرار اســـت تیـــم فعلاً بدون ســـرمربی و 
بلاتکلیف در هفت مســـابقه حســـاس، ســـنگین و 

تعیین کننـــده به میـــدان برود.
کریـــم باقری دوســـت نـــدارد، ســـرمربی باشـــد و 
بـــا وجـــود اصـــرار پیشکســـوتان و تأکیـــد درویش 
مبنی بـــر اینکه خواســـته قلبی اوســـت که چنین 
شـــخصی ســـرمربی باشـــد نمی خواهد زیر بار این 
مســـئولیت بـــرود. در عیـــن حال به نظر می رســـد 
دیگـــر تعـــارف زدن صندلی ســـرمربیگری به کریم 
باقـــری و اصـــرار بـــه او برای ایـــن منظـــور عقلانی، 
منطقـــی و حرفـــه ای نیســـت و حتماً باشـــگاه باید 

دنبال ســـرمربی جدید باشـــد.
مثل ســـال گذشـــته همین موقـــع دوباره باشـــگاه 
پرســـپولیس ابتـــدا ســـراغ گزینه های شـــاخص و 

گرانقیمـــت رفته و طبیعتاً تیرش به ســـنگ خورده 
اســـت. رضا درویـــش از مذاکـــره با رافـــا بنیتس و 
نیکو کـــواچ خبـــر داد کـــه البته مذاکـــره جدی ا ی 
نبوده و خیلی زود با پاســـخ منفی آنها، پرونده این 
گزینه ها بســـته شـــده اســـت. درویش گفته هفته 
بعد ســـرمربی جدیـــد انتخـــاب و معرفـــی خواهد 
شـــد اما به نظر نمی رســـد ســـرعت حرکت باشگاه 
در بررســـی گزینه هـــا، مذاکـــرات و بـــه ســـرانجام 
رســـاندن این ماجـــرا آن قدر باشـــد که ایـــن اتفاق 
مطابق زمانـــی که درویش اعلام کرد نهایی شـــود.

بـــا این حال به نظر می رســـد مســـأله مطرح کردن 
نام هایی مثل بنیتس و کـــواچ و وعده هایی از این 
دســـت که »ان شـــاءالله کســـی که بـــرای قهرمانی 
پرســـپولیس برنامـــه داشـــته باشـــد را به باشـــگاه 
می آوریـــم.« تنها ســـطح قضیـــه اســـت و در عمق 
ماجـــرا احتمـــال رویکرد بـــه ســـرمربی داخلی هر 

روز جـــدی و جدی تر می شـــود.
 کافـــی اســـت رونـــد مصاحبه هـــای علـــی پروین را 
دنبال کنیـــد تا ببینیـــد الان چقدر قوی تـــر از قبل 
دربـــاره لـــزوم انتخـــاب یـــک مربی داخلـــی حرف 
می زنـــد. صحبت هـــای علـــی پرویـــن بـــه عنـــوان 
اســـطوره باشـــگاه و فـــردی کـــه هنوز هـــم حرفش 
برای گروهی از هواداران اعتبـــار و ارزش دارد برای 
رضـــا درویش فوق العاده مهم اســـت و البته مهم تر 
از آن بـــه کاری کـــه قرار اســـت انجام دهـــد اعتبار 
می بخشـــد. در واقع درویش به صـــورت هماهنگ 

 یحیی و درویش دیگر به هم نمی رسند

گزینهایرانی،جدیوجدیتر

شـــده یا کامـــلاً غریزی بـــا پرویـــن هماهنگ و 
همگام پیـــش می رود و اگر اســـطوره ســـرخ ها 
بگوید مربـــی داخلـــی الان بهتر اســـت و چند 
دلیـــل منطقـــی و قانع کننـــده هـــم بـــرای رد 
ســـرمربی خارجی بیاورد درویش به اعتبار این 
مصاحبه جدی تر به ســـمت گزینه های داخلی 
خواهـــد رفت.چند روز قبل صحبت از احتمال 
جدایـــی یحیـــی گل محمـــدی از فـــولاد در پی 
اختلافش بـــا مدیریت این باشـــگاه بود تا مثل 
زمســـتان 98 که پدیـــده را رها کـــرد و به تهران 
آمد بـــه یکباره ســـرمربی پرســـپولیس شـــود. 
البتـــه که یحیـــی بشـــدت تمایـــل دارد برگردد 

و موانع موجـــود برای حضورش در این پســـت 
برداشته شـــده اما رابطه درویش و گل محمدی 
اصلاً خوب نیســـت و طرفین به شـــکلی جدی 
با هم مشـــکل دارند. یحیی از درویش ناراحت 
بود کـــه در دوره حضـــور او خبـــری از امکاناتی 
مثـــل اردوی تدارکاتـــی و پـــول نبـــود و خیلـــی 
ســـخت بازیکنان مـــد نظر او جذب می شـــدند 
یـــا اصـــلاً نمی شـــدند. از طرفی درویـــش هم از 
غر زدن های یحیی کلافه شـــده بـــود و روزهای 
آخر آب شـــان تـــوی یک جـــوی نمی رفـــت کما 
اینکـــه شـــاید اگـــر درویش می خواســـت فصل 
قبـــل می توانســـت شـــرایط ابقـــای یحیی روی 

نیمکـــت تیمـــش را تا آخـــر فصل فراهـــم کند 
کـــه نکـــرد. بـــه هـــر حـــال بـــا عبـــور از یحیی، 
شـــاید تنها گزینه هـــای داخلی پرسپولیســـی و 
متناسب حســـین عبدی و مهدی تارتار باشند 
که هر دو تیم دارند اما شـــاید تارتـــار با جدایی 
توافقـــی از گل گهـــر در نیم فصـــل بـــه آرزویش 
برســـد. البته که گفتـــه می شـــود مربیانی مثل 
مجتبی حســـینی هم جزو گزینه های باشـــگاه 
برای جانشـــینی گاریدو هســـتند اما اگر تصدی 
این ســـمت برای تارتـــار مثل افتـــادن در میان 
آتش باشـــد برای مجتبی حسینی چیزی شبیه 

جهنم خواهـــد بود.
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